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Stimate Domnule Ministru

Referitor la răspunsul dumneavoastră cu numărul 1361/12.03.19 la interpelarea noastră nr 
1076/04/02.2019 (anexat) și la articolul din România Curată http://www.romaniacurata.ro/dosar- 
electronic-nivel-national/ din data de 12 martie 2019 vă solicitam să ne detaliați:

1. Care este stadiul si care sunt livrabilele- și termenele de realizare'pentru cele doua proiecte 
POCA menționate în răspunsul dumneavoastră “Dezvoltarea și implementarea unui sistem 
integrat management strategic la nivelul sistemului judiciar - SMIS‘ și “Consolidarea 
capacitaților administrative a Ministerului Justiției prin dezvoltarea unei platforme de 
gestiune a proceselor de lucru și aplicațiilor aferente - GPL”

2. Deoarece in răspunsul dumneavoastră este scris “Cu referire la proiectul “Dezvoltarea și 
implementarea unui sistem integrat management strategic la nivelul sistemului judiciar - 
SMIS“, unul din obiectivele acestuia îl constitue realizarea analizei nevoilor de adaptare, 
modernizare și extindere a sistemului electronic de management de caz ECRIS..... Astfel, 
rezultatele ce vor fi obținute în cadrul proiectului (curent POCA - nota noastră) vor sta la 
baza dezvoltării efective a noului sistem ECRIS, care se va realiza printr-un proiect viitor 
subsecvent finanțat tot prin POCA în perioada 2020-2024” va solicitam detalii astfel:

a) Cand este estimat ca se va termina analiza care este inclusa in proiectul POCA curent.
b) Proiect viitor subsecvent se va realiza din bugetul EU curent (2014-2020) sau se va 

realiza din bugetul EU viitor (2021-2027).
c) Care sunt detaliile de lansare proiecte POCA prin care afirmați că vă veți incadra cu 

activitațile necesare “dezvoltării efective a noului sistem ECRIS” (în răspunsul
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dumneavoastră este scris "finanțat tot prin POCA în perioada 2020-2024”). Din 
informațiile noastre POCA nu finațează proiecte de dezvoltare/modemizare sisteme IT, 

d) Care este data de începere și durata de timp estimate pentru licitația și contractarea 
pentru furnizorul “dezvoltării efective a noului sistem ECRIS”.

e) Care este data de începere și durata de timp estimate pentru activitațile “dezvoltării 
efective a noului sistem ECRIS” (dupa contractarea furnizorului).

Vă solicităm că în răspunsul dumneavoastră să explicați diferențele fața de cele transmise 
pentru articolul din România Curată unde se spune “Dezvoltarea și operaționalizarea componentei 
de dosar electronic ca parte integrantă a dezvoltării și modernizării sistemului electronic de 
management al cauzelor (ECRIS), finanțarea fiind asigurată prin POCA. Termen: iulie 2021.”

3. Pe modelul de la punctul 2 de mai sus vă rugăm să ne detaliațî și cum se va face dezvoltarea 
și/sau modernizarea sistemului/sistemelor IT care vor implementa concluziile proiectului 
POCA curent “Consolidarea capacitaților administrative a Ministerului Justiției prin 
dezvoltarea unei platforme de gestiune a proceselor de lucru și aplicațiilor aferente - GPL”. 
Am considerat logic că cele afirmate de dumneavoastră în scopul proiectului POCA, 
respectiv “modernizarea și efîcientizarea proceselor de lucru existente la nivelul 
Ministerușliii Justiției ...”, se vor concretiza în implementarea de fluxuri electronice care să 
simplifice fluxurile actuale hârtie.

4. Noi și România Curată am menționat că există deja mai multe exemple de buna practică 
care se pot implementa foarte rapid, de “mâine”, cu costuri minime. Va rugam să ne trimiteți 
un punct de vedere individual pentru fiecare din aceste exemple de bună practică și care sunt 
restricțiile pentru implementare cât mai rapidă.

a) Achitarea taxei judiciare de timbru prin sistemul informatic on-line “ghiseul.ro”?
Prin răspunsul la petiția nr. 312/B.I.R.P/27.08.2018 de la Judecătoriei sectorului 1 se 
spune “Membrii Colegiului de Conducere, în ceea ce privește prima propunere (plata 
prin ghiseul.ro - nota noastră), o apreciază optimă, urmând a se înștiința toți magistrații 
din cadrul instanței cu privire la acest aspect, respectiv în documentul “Mențiuni 
Timbraj” să se precizeze în mod clar faptul că petenții au posibilitatea achitării taxei 
judiciare de timbru prin sistemul on-line “ghiseul.ro”.

Va i'ugăm să detaliați și întrebările noastre din interpelarea anterioară: Câte instanțe 
acceptă achitarea taxei Judiciare de timbru prin sistemul informatic on-line 
"ghiseul.ro ”? Este aceasta o practică unitară la nivel național și este menționată 
alternativa "ghiseu.ro ” în documentul numit uzual "Mențiuni Timbraj” ?

b) Care sunt cauzele pentru care nu pot implementa și la alte instanțe din țară sistemele 
„Info Dosar” sau „TDS - Transmitere Documente Securizat", așa cum au făcut-o deja 
cei de la Cluj, Arad, Constanța, Galați - vezi articol România Curată 

.http://www.romaniacurata.ro/dosar-electronic-nivel-national/

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.
Data Senator, Silvia Monica DINICĂ
01.04.2019
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